

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KEEMPATBELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : YB TUAN KHALID ABD SAMAD (SHAH ALAM)

TARIKH : 14 DISEMBER 2021 (SELASA)

SOALAN

TUAN KHALID BIN ABD SAMAD [SHAH ALAM] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan apakah langkah-langkah reformasi kepada sistem penjara di Malaysia untuk memastikan penularan penyakit berjangkit seperti yang berlaku semasa penularan COVID-19 dapat dielakkan.

JAWAPAN

Tuan Yang Di Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pihak Kementerian Dalam Negeri dan Jabatan Penjara Malaysia telah mengambil beberapa pendekatan proaktif bagi mengekang penularan wabak COVID-19 di institusi penjara. Sebagai langkah pencegahan, Jabatan Penjara Malaysia telah mengeluarkan Perintah Tetap Komisioner Jeneral Penjara serta Pelan Kontingensi: Tatacara Mencegah Dan Bertindak Dalam Menghadapi Penularan Wabak COVID-19 Di Dalam Penjara. Dalam menghadapi pandemik COVID-19 ini, semua anggota Jabatan Penjara Malaysia dipastikan mematuhi Prosedur Operasi Standard (*SOP*) yang telah ditetapkan dan berusaha meningkatkan tahap kecekapan dalam menghadapi situasi tersebut.

Jabatan Penjara Malaysia turut mempunyai Perintah Tetap Jabatan berhubung dengan ujian saringan COVID-19, yang mana telah menetapkan agar semua banduan sebelum diterima masuk ke penjara perlu mempunyai keputusan ujian saringan COVID-19. Perintah Tetap ini selaras dengan keputusan Sidang Khas Majlis Keselamatan Negara COVID-19 bil. 29 tahun 2020 pada 15 Oktober 2020 yang telah bersetuju agar dilaksanakan ujian pengesahan COVID-19 kepada semua banduan semasa kemasukan bagi memastikan penularan COVID-19 di penjara dapat dicegah sepenuhnya.

Selain itu, Jabatan Penjara Malaysia juga telah mengambil langkah dalam mematuhi *SOP* yang telah ditetapkan oleh Kementerian Kesihatan Malaysia untuk merawat, melaksanakan kuarantin dan mencegah penularan wabak tersebut kepada banduan dan kakitangan.

Seterusnya bagi mengurangkan tahap kebolehhangkitan COVID-19 dalam kalangan banduan serta mengurangkan kesesakan, Jabatan Penjara Malaysia bersama Kementerian Dalam Negeri telah mengambil beberapa langkah seperti berikut:

- i. Penempatan banduan sabitan dan reman kategori risiko keselamatan minimum di beberapa bekas kem Pusat Latihan Khidmat Negara (PLKN) yang telah diwartakan sebagai penjara sementara di bawah seksyen 3 Akta Penjara 1995 dan berfungsi sebagai *admission prison*; dan
- ii. Mewujudkan pusat-pusat transit di penjara untuk penempatan banduan yang baru dimasukkan ke penjara dengan mengambilkira keperluan pengasingan berdasarkan tarikh-tarikh kemasukan.

Selain itu, Kementerian melalui Jabatan Penjara Malaysia juga telah menyediakan satu pelan holistik jangka panjang bagi merealisasikan agenda transformasi penjara. Agenda transformasi penjara yang lebih menyeluruh turut melibatkan usaha untuk memperkasakan program pemulihan serta integrasi bekas penghuni di luar tembok.

Inisiatif ini sebenarnya telah pun dimulakan melalui Pemerksaan Sistem Parol seawal tahun 2008. Kini, Kementerian Dalam Negeri dan Jabatan Penjara Malaysia telah memperbanyakkan inisiatif dengan menambahbaik sistem serta usaha selaras dengan halatuju Jabatan Penjara Malaysia iaitu 2/3 banduan sabitan yang layak menjalani pemulihan di luar penjara, seperti program Parol, Perintah Kehadiran Wajib, Reintegrasi Penghuni Industri, *Corporate Smart Internship* dan Pembebasan Banduan Secara Lesen. Inisiatif-Inisiatif ini bukan sahaja dapat mengurangkan kesesakan banduan di dalam penjara malah ia juga merupakan salah satu strategi pengintegrasian semula banduan ke dalam masyarakat dan bersama masyarakat selepas dibebaskan.